
В статье рассматриваются проблемы совершенствования законодательства РФ, регулирующего 

правовое положение Уполномоченных по правам ребенка в субъектах РФ. Проводится анализ 

полномочий Уполномоченных по правам ребенка в различных субъектах Российской Федерации. 

Обосновывается необходимость принятия закона, регулирующего правовой статус 

Уполномоченного по правам ребенка в субъекте РФ на федеральном уровне. 

The article is devoted to the problems of improvement of the legislation of the Russian Federation, 

which regulates the legal status of the Ombudsman for Children in subjects of the Russian Federation. 

The power of the Ombudsman’s authorities is analysed of in different subjects of the Russian 

Federation. The necessity of the passing law is explained which regulates the legal status of the 

Ombudsman for Children in the subjects of the Russian Federation at the Federal level. 


